

ANGÉLICA INFANTE-GREEN
Commissioner

HARRISON PETERS
Superintendent



Providence Public School District
Office of the Superintendent
797 Westminster Street
Providence, RI 02903-4045
tel. 401.456.9211
fax 401.456.9252
www.providenceschools.org

April 24, 2020

Dear PPSD Community,

Governor Raimondo and Commissioner Infante-Green today announced yesterday that distance learning in Rhode Island will continue through the end of this school year.

While this decision does not come as a shock to all who have been following the progression of the COVID-19 virus, it is nevertheless a difficult reality to face. We know that the interactions, celebrations and relationships that take place within our school walls cannot be truly replicated from a safe distance. We are all, in our own ways, grieving the loss of these experiences.

What gives me hope, however, are our powerful efforts to make distance learning viable for our students. As you all know firsthand, when our nation was confronted with the coronavirus threat, Rhode Island had to adapt quickly to create and implement a plan so that education could continue outside a traditional classroom setting. Our solution was not perfect but it was actionable, and I am so proud of how our governor; our commissioner; our school leaders, teachers and staff; and our wonderfully committed families rose to this challenge with one goal in mind: to support our student learning during this crisis.

This experience has taught me that our community can pivot and innovate with remarkable speed. I commend all of you for your efforts to date, and I thank you for your patience as we have continued to improve our delivery systems on the fly. My greatest fear in extended distance learning through the end of June is not that we would be unable to do it; I know we can.

My fear is that some families—families who have been stressed and stretched already by the physical, emotional and financial consequences of COVID-19—may despair at the continuation of distance learning and, as a result, lessen their commitment to participating. This is what keeps me up at night—my concern for the stress our families are experiencing and my concern for the potential learning loss our students may suffer.

My ask of you today is simple: please stay committed. Work with us, and we will work with you. If you need help with technology, reach out so we can help walk you through the technical issues you are having. If you don't understand how to help your child with schoolwork or how to monitor your child's progress, call us and we can offer insight and resources. If you need more flexibility with scheduling, talk to your child's principal or teacher to see how we can accommodate your scheduling issues. If you need help motivating your child to get work done, let us know, and our staff can work up a support plan.

While most of us have never experienced a pandemic, every year many of our students do experience summer learning loss. Each September, our teachers must re-cover old ground to replace the learning that has slipped away over July and August. I do not want to imagine a September where we must recover from six months of learning loss instead of two. We owe it to our students to do better.

Thank you for working with us to continue meaningful educational experiences for all our students.

Sincerely,

Harrison Peters
Superintendent

p.s. If you have ideas about how we can improve or build upon our distance learning efforts, please email me at innovate@ppsd.org. I want to hear from you.

ANGÉLICA INFANTE-GREEN
Commissioner

HARRISON PETERS
Superintendent



Providence Public School District
Office of the Superintendent
797 Westminster Street
Providence, RI 02903-4045
tel. 401.456.9211
fax 401. 456.9252
www.providenceschools.org

24 de abril de 2020

Estimada comunidad de PPSD:

La gobernadora Raimondo y la comisionada Infante-Green anunciaron que la educación a distancia en Rhode Island continuará hasta el final de este año escolar.

Aun cuando esta decisión no es una sorpresa para todos los que han estado siguiendo la evolución del virus COVID-19, sin embargo, es una realidad difícil de enfrentar. Sabemos que las interacciones, celebraciones y relaciones que tienen lugar dentro de las paredes de nuestras escuelas no pueden replicarse con exactitud desde una distancia segura. Todos, a nuestra manera, lamentamos la pérdida de estas experiencias.

Sin embargo, lo que me da esperanza son nuestros poderosos esfuerzos para que el aprendizaje a distancia sea viable para nuestros estudiantes. Como todos saben de primera mano, cuando nuestra nación se enfrentó a la amenaza del coronavirus, Rhode Island tuvo que adaptarse rápidamente para crear e implementar un plan para que la educación pudiera continuar fuera del aula tradicional. Nuestra solución no fue perfecta pero sí accionable, y estoy muy orgulloso de cómo nuestra gobernadora; nuestra comisionada; nuestros líderes escolares, maestros y personal; y nuestras maravillosas familias comprometidas se mostraron a la altura de la situación con un objetivo en mente: apoyar el aprendizaje de nuestros estudiantes durante esta crisis.

Esta experiencia me ha enseñado que nuestra comunidad puede adaptarse e innovar con notable velocidad. Los felicito a todos por sus esfuerzos hasta ahora, y les agradezco su paciencia mientras continuamos mejorando nuestros sistemas de servicios sobre la marcha. Mi mayor temor en extender el aprendizaje a distancia hasta fines de junio no es que no podamos hacerlo; sé que podemos hacerlo.

Mi temor es que algunas familias, familias quienes se han sentido estresadas por las consecuencias físicas, emocionales y financieras de COVID-19, podrían desesperar por la continuación del aprendizaje a distancia y, como resultado, disminuir su compromiso de participación. Esto es lo que me mantiene despierto por la noche: mi preocupación por el estrés que experimentan nuestras familias y mi preocupación por la posible pérdida de aprendizaje que pueden sufrir nuestros estudiantes.

Mi petición para ustedes hoy es simple: manténganse comprometidos. Trabaje con nosotros, y trabajaremos con usted. Si necesita ayuda con la tecnología, comuníquese con nosotros para que podamos ayudarlo con los problemas técnicos que tenga. Si no entiende cómo ayudar a su hijo(a) con el trabajo escolar o cómo monitorear el progreso de su hijo(a), llámenos y le ofreceremos consejo y recursos. Si necesita más flexibilidad con los horarios, hable con el director o maestro de su hijo(a) para ver cómo podemos acomodar sus problemas de horario. Si necesita ayuda para motivar a su hijo(a) a realizar el trabajo, infórmenos y nuestro personal puede elaborar un plan de apoyo.

Aun cuando la mayoría de nosotros nunca hemos experimentado una pandemia, cada año muchos de nuestros estudiantes experimentan una pérdida de aprendizaje durante el verano. Cada septiembre, nuestros maestros deben volver a repasar el aprendizaje que se ha perdido durante julio y agosto. No quiero imaginar un septiembre en el que debamos recuperar seis meses de pérdida de aprendizaje en lugar de dos. Se lo debemos a nuestros estudiantes dar lo mejor.

Gracias por trabajar con nosotros para continuar experiencias educativas significativas para todos nuestros estudiantes.

Atentamente,

Harrison Peters
Superintendente

PD. Si tiene ideas sobre cómo podemos mejorar o aprovechar nuestros esfuerzos de aprendizaje a distancia, envíeme un correo electrónico a innovate@ppsd.org. Quiero escuchar de usted.